
 

 
 

Verslag informatiebijeenkomst tijdelijke noodopvang 3 januari 2024 

 

De gemeente Dongen heeft op donderdag 14 december bekendgemaakt dat er een tijdelijke 

noodopvang voor asielzoekers in Dongen komt. Deze noodopvang komt er vanwege de 

urgente en schrijnende situatie in Ter Apel. Op donderdag 21 december is een besluit 

genomen over de locatie voor deze noodopvang: De Nestel op industrieterrein Tichelrijt. Het 

proces rondom het opzetten van de tijdelijke noodopvang verloopt snel, gezien de urgentie.  

 

Tijdens de bijeenkomst vertelde de gemeente meer over de opzet en inrichting van de 

noodopvang. Ook wordt inzicht gegeven in het proces tot nu toe en wat de planning is voor 

de komende weken. Daarnaast beantwoordde burgemeester Marnix Bakermans en Gert Jan 

de Hoon (Het Rode Kruis) vragen van inwoners. De avond werd begeleid door Tom Vaessen 

(avondvoorzitter). Aan de bijeenkomst hebben circa 220 belangstellenden deelgenomen.  

 

Verslag 

Van de bijeenkomst is dit verslag gemaakt voor alle aanwezigen en voor mensen die er niet 

bij konden zijn. 

Meer informatie 
Heeft u nog vragen? Neem dan gerust contact op door een e-mail te sturen naar 

opvang@dongen.nl. 

 

Dongen, 4 januari 2024 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Opening 

 

Burgemeester Marnix Bakermans heet alle aanwezigen welkom en licht toe wat het doel is 

van deze avond. ‘Als college vinden wij het belangrijk u de mogelijkheid te geven vragen te 

stellen. Het besluit voor de komst van een noodopvang is genomen. We begrijpen dat u daar 

veel vragen over heeft en dat u zich afvraagt hoe dit zit.’ 

 

Voordat deze vragen gesteld mogen worden geeft burgemeester Marnix Bakermans meer 

context over de noodopvang.  

 

Context 

Tijdens de raadsvergadering op 14 december kondigde de burgemeester namens het 

college twee vormen van opvang aan. Een langdurige opvang voor maximaal 450 

asielzoekers en een noodopvang voor maximaal 150 asielzoekers voor de duur van 

maximaal 6 maanden.  

 

Deze bijeenkomst is alleen gericht op de noodopvang die wordt ingericht aan De Nestel.  

 

Tijdslijn 

Burgemeester Bakermans legt uit welke stappen er de afgelopen periode zijn genomen om 

te komen tot de noodopvang aan De Nestel.  

 

 
  Afbeelding 1: Tijdslijn proces noodopvang De Nestel 

 

Voor de communicatie over de komst van de noodopvang heeft de gemeente Dongen 



brieven gestuurd naar omwonenden en nabijgelegen ondernemers. Daarnaast houdt de 

gemeente Dongen de website www.dongen.nl/opvang continue up-to-date over de laatste 

informatie over de noodopvang.  

 

Hoe gaat de noodopvang eruit zien? 

Burgemeester Bakermans laat aan de hand van impressiebeelden zien hoe de tijdelijke 

noodopvang er uit gaat zien. ‘Dit is het onderkomen waar wij asielzoekers onderbrengen. Er 

staan slaapunits. Per slaapunit is plek voor vier personen. Ook komen er sanitaire 

voorzieningen zoals douches en toiletten. De grote tenten op de afbeeldingen zijn bedoeld 

om in te eten en om in te ontspannen. Hier zullen activiteiten zijn voor de bewoners van de 

noodopvang. Kantoorunits worden geplaatst voor beveiliging, een arts en het Rode Kruis om 

in te kunnen werken. De parkeerplaatsen op de impressie zijn voor de medewerkers op de 

noodopvang. 

 

De afbeelding is slechts een impressie, hier kunnen nog dingen aan veranderen. Dit laten we 

u dan weten via www.dongen.nl/opvang’ 

 
Afbeelding 2: Een 3D –impressie van de tijdelijke noodopvang aan De Nestel in Dongen   

 

Organisatie op de noodopvang 
Gert Jan de Hoon van Het Rode Kruis gaf meer informatie over de organisatie op de 

noodopvang. “Op dit moment zijn er zeven noodopvanglocaties in de regio Midden en West-

Brabant. Wat je ziet is dat in het begin bij alle locaties dezelfde vragen leven. Want wie zijn 

die mensen die hier naartoe komen? En dat willen weten. En waar gaan die verblijven? En 

wat gaan die doen? En die komen in ons dorp binnen. En die gaan naar de winkel. Dat zijn 

hele legitieme vragen.  
Maar ik kan je wel vertellen hoe wij dat inrichten. Want dat is misschien wel een hele 

belangrijke vraag. Want je krijgt een plaatje te zien van de opvanglocatie. Daar komen de 

mensen in. Die mensen komen ten eerste aan in Ter Apel. Daar volgt een medische check. 

Dan krijgen ze hun nummer, dus ze komen in het systeem te staan. Van daaruit worden ze 

verspreid over het land. Zodra deze mensen op een noodopvang binnenkomen noemen we 

ze bewoners, want mensen zijn meer dan een nummer. Die bewoners begeleiden wij in de 

procedure naar de IND en het COA.”  
 

Veiligheid op de locatie 

“Ten eerste is op zo'n locatie 24 uur per dag, 7 dagen per week beveiliging. We hebben 3-4 

beveiligers op de locatie. Van 22.00 uur tot 08.00 uur zijn de bewoners gewoon op locatie. 

We hebben daar één ingang, één uitgang. Die wordt gemonitord door de beveiliging. 

http://www.dongen.nl/opvang


 

Daarnaast hebben we het Rode Kruis op locatie van 8.00 uur tot 22.00uur. Wij vinden het als 

Rode Kruis belangrijk dat de mensen op de opvang als mens worden gezien en niet als 

nummer. Daarnaast zijn wij er ook voor jou, als inwoner van Dongen. Dan daarnaast hebben 

we het Rode Kruis op locatie van 8 uur morgens tot avonds 10 uur. Wij zijn bereikbaar. Je 

kunt ons altijd bellen. Locatie, telefoon, coördinator heeft de telefoon. Die gaat ‘s avonds 

naar de beveiliging. Wij zijn 24/7 bereikbaar. Je kunt ons bellen. En je bent welkom voor een 

kop koffie. Want uiteindelijk, wat ik geleerd heb, is dat het mensen zijn die droom hebben, 

ook moeten eten en onderwijs willen voor hun kinderen. 
 

De veiligheid is er, het rode kruis is en er is een arts. De arts ziet de bewoners op afspraak. 

Zo voorkomen we dat de bewoners rondlopen met ziektes.  

Soort bewoners 
De belangrijkste vraag die onder de aanwezigen leeft is: Hoe zit het met onze veiligheid? 
Gert Jan geeft aan dat zijn ervaring met de eerste noodopvanglocaties is dat er geen 

problemen zijn op het gebied van veiligheid. ‘De Noodopvang aan De Nestel wordt een 

locatie voor 150 bewoners. We zorgen voor een goede balans in de soort bewoners, in 

afkomst, of ze man of vrouw zijn en de leeftijd. Er komen dus niet 150 alleenstaande 

mannen. Als Rode Kruis kennen wij alle bewoners, zo weten wij ook goed wat er speelt 

onder de bewoners.’ 
 

Vragen van de aanwezigen 

Na de toelichting van burgemeester en Gert Jan krijgen alle aanwezigen de gelegenheid hun 

vragen te stellen. Avondvoorzitter Tom Vaessen geeft aanwezigen de gelegenheid de vragen 

door de microfoon te stellen. Zo zijn de vragen te horen voor alle aanwezigen. Alle vragen 

werden genoteerd en vervolgens per categorie beantwoord. De gestelde vragen staan 

hieronder ook per categorie. In dit verslag zijn de antwoorden op deze vragen direct onder 

de vragen verwerkt. Daarbij wordt ook aangegeven wie dit antwoord gegeven heeft.  
 

De vragen waarop geen antwoord gegeven kon worden, worden tijdens de 

vervolgbijeenkomst op woensdag 10 januari alsnog beantwoord.   
 

‘Ik ben blij met de inbreng van de groep hier. Ik zie ondersteunende vragen en kritische 

vragen over de ontwikkeling, maar ik zie vooral veel zorg. Ik hoop alle vragen direct te 

kunnen beantwoorden, maar dit lukt niet. Op een aantal antwoorden komen wij tijdens de 

vervolgbijeenkomst op woensdag 10 januari terug.’ – Burgemeester Bakermans 

 

Veiligheid 

• Hoe borgen we algemene veiligheid? 

Burgemeester Bakermans: ‘Er wordt een veiligheidsplan gemaakt, dat is in 

ontwikkeling. Verkeersveiligheid aan de Kanaaldijk wordt naar gekeken. We gaan 

bekijken hoe we dat kunnen aanpassen.  
Op de locatie is het geregeld. Wij starten met een hoge schaal beveiliging.  
We willen ook een klankbordgroep maken met inwoners om samen te bespreken of 

onder andere de beveiliging zo voldoende is.  
 

Heeft u het vermoeden dat er iets is met deze mensen, Heeft u zorgen, bel dan zo 

snel mogelijk met de locatiemanager via het telefoonnummer. Dit nummer wordt zo 



snel mogelijk bekend gemaakt.’  
 

Gert Jan de Hoon: ‘De beveiligers van de locatie zullen ook naar Dongen gaan om in 

gesprek te gaan met inwoners. Om te vragen waar inwoners tegen aanlopen. We 

staan in contact met de omgeving.’ 
 

• Beveiligingspraatje is mooi, maar wie heeft de verantwoordelijkheid over de 

noodopvang?  
Burgemeester Bakermans: ‘De burgemeester is eindverantwoordelijk voor de 

noodopvang. Als er een nieuwe burgemeester komt, wordt deze verantwoordelijk 

overgedragen.’  
 

• Hoe zorgen we dat de vrachtwagens daar veilig kunnen blijven staan? 

Burgemeester Bakermans: ‘Ik kan nu niet garanderen dat we de situatie in die hoek 

nu direct kunnen verbeteren. Maar die plek heeft zeker onze aandacht.’  

 

• Medische keuring blijkt onvoldoende in Ter Apel. Hoe gaat de gemeente de medische 

verzorging op de goede manier invullen?  

Gert Jan de Hoon: 'We hebben een arts op locatie, binnen een week is iedereen 

gezien en is er een medisch dossier. Ook heeft de arts spreekuur waar de bewoners 

naartoe kunnen.' 

 

• Wat gebeurt er als ik voor eigen rechter ga spelen als ik niet word geholpen?  
Burgemeester Bakermans: ‘Ik hoop dat als de situatie zich aandient dat er iemand in 

uw huis staat, dat u dan snel de politie belt. Voor eigen rechter spelen vind ik de 

verkeerde weg.’  
 

• Je hoort dat het drugsgebruik onder asielzoekers in Ter Apel groot is, vooral 

methadon. Wordt er methadon verstrekt aan asielzoekers? 

Gert Jan de Hoon: ‘Wij tolereren geen drugsgebruik op de noodopvang.’  

 

• Hoe voorkomen we seksueel misbruik? 
Gert Jan de Hoon: ‘Voor dit soort zaken bellen wij direct de politie. Een bewoner van 

de noodopvang wordt dan ook weggestuurd van de locatie.’  
 

Burgemeester Bakermans: ‘Als er door asielzoekers overtredingen worden begaan 

en deze worden gemeld bij de veiligheidsregio, dan hebben wij de mogelijkheid om 

een sanctie op te leggen. Dit kan zijn het inhouden van het week geld van € 14,- tot 

het verwijderen van de locatie.’ 

 

• Hoe gaat de politie snel handhaven als er iets gebeurt op deze locatie? 
Politie: ‘Op het moment dat er strafbare feiten worden gepleegd, treedt de politie op. 

Dit doet de politie overal, op straat, in de wijk, maar ook op een noodopvang. De 

lijnen met de noodopvang zijn erg kort. De ervaringen van de politie is dat er geen 

toename is in het aantal incidenten in dorpen en steden in de regio waar een 

noodopvang is. Er zijn geen grote problemen.’  
 

• De noodopvang ligt naast het kanaal. Is dit wel veilig voor de asielzoekers? 

Gert Jan de Hoon: ‘Veel asielzoekers kunnen niet zwemmen. Wat we wel zien is dat 

bijvoorbeeld in Goirle daar kinderen van de noodopvang zwemles krijgen. Dus dat is 



zeker mogelijk.’  

 

• Is er oog voor eventuele trauma’s die mensen hebben die hierheen komen? En 

kunnen zij anders reageren door hun trauma? 

Gert Jan de Hoon: ‘Iedereen heeft een verhaal. We hebben een arts op locatie, 

binnen een week is iedereen gezien en is er een medisch dossier. En indien nodig 

wordt er ook psychologische zorg ingeregeld om dat te ondersteunen.’ 

 

• Op welke termijn krijg je opvolging als je het noodnummer belt van de locatie?  

Gert Jan de Hoon: ‘Het is het telefoonnummer van de coördinator. ’s Avonds is die 

telefoon bij de beveiliging. Je krijgt dus iemand aan de lijn en die luistert naar je 

verhaal. We pakken het daarna op. Wij geven zo snel mogelijk een bericht over de 

afhandeling.’  

 

• Wat zijn de huidige criminaliteitscijfers en verwacht de gemeente hier een groei door 

de komst van de noodopvang? 

Burgemeester Bakermans: ‘De cijfers zijn er en zijn ook inzichtelijk. We houden de 

vinger aan de pols. Dit willen we graag samen met de klankbordgroep doen om 

wekelijks te bekijken en te bespreken.’ 

 

Proces 

• We doen dit samen, we verlichten Ter Apel, hoe zit er dan met de spreidingswet? 

Hoelang gaat dit door? Waarom nu zo ad hoc?  

Burgemeester Bakermans: ‘De manier waarop wij in Nederland nu deze keten 

hebben ingericht vind ik te schandalig voor woorden. De keten zit slecht in elkaar, je 

wilt geen noodlocaties hebben. Eigenlijk zouden er in dit land fatsoenlijke langdurige 

opvangplekken voor asielzoekers moeten zijn, maar die zijn er niet. Dat is ook de 

reden waarom wij nu niet fatsoenlijk met u in gesprek kunnen. Dat is wel wat wij 

willen. Maar de nood is zo hoog dat wij dit nu wel voor zes maanden gaan doen. 

Geen dag langer.’ 

 

• Kan er bezwaar tegen dit besluit worden ingediend? 

Burgemeester Bakermans: ‘De omgevingsvergunning is aangevraagd. Zodra deze 

verleend is, staat deze ook open voor bezwaar. Op het moment zijn we hard bezig 

alles zo goed mogelijk te organiseren, maar als u dat wilt, kunt u hiertegen bezwaar 

maken.’ 

 

• Mag een waarnemend burgemeester dit besluit nemen?  
‘Dit besluit wordt niet door de burgemeester genomen maar door het college. Wij 

vinden het belangrijk mensen menswaardig op de vangen in Dongen.’  
 

• Worden de leerpunten van het asielzoekerszoekerscentrum in Dongen  

meegenomen? 

Burgemeester Bakermans: ‘Ja, dit doen wij zeker.’ 

 

• In hoeverre is de gemeente hierop voorbereid?  

Burgemeester Bakermans: ‘Dit is een nieuw proces. We werken hier met zijn allen 

heel hard aan. We zijn er klaar voor.’  
 



• Wat heeft de gemeente Dongen weerhouden om te zeggen, dit willen we niet?  
Burgemeester Bakermans: ‘We vinden het belangrijk om solidair te zijn aan alle 

andere gemeenten. We zien het als onze verantwoordelijkheid om een menselijke 

noodopvang te realiseren voor 150 asielzoekers. Wij denken dat Dongen dit heel 

goed aan kan.’  
 

• Had de burgemeester dezelfde beslissing genomen als hij Dongenaar was geweest?  
Burgemeester Bakermans: ‘Het is niet het besluit van de burgemeester, maar een 

besluit van het college. In de gemeente waar ik woon zou ik ook dezelfde beslissing 

genomen hebben.’ 

 

• Veel mensen in Nederland snakken naar een woonplek. Kunnen onze Dongenaren 

ook zo snel en makkelijk aan een woning komen? 

Burgemeester Bakermans: ‘De gemeente Dongen gaat door met alle woonplannen 

die er zijn. Woningbouw is en blijf een belangrijk onderwerp voor het college.’ 
 

• Hoe luistert de gemeente Dongen naar de verkiezingsuitslag?  
Burgemeester Bakermans: ‘De oplossing van de keten ligt in Den Haag. Met de 

effecten van beleid van Den Haag hebben we wel te maken. We nemen de 

verkiezingsuitslag serieus, maar we vinden de menswaardige opvang heel 

belangrijk.’ 

Asielzoekers 

• Wie komt er en wie bepaalt dit? 
Burgemeester Bakermans: ‘Wij krijgen de bewoners aangeboden door het COA. De 

veiligheidsregio screent wat er aangeboden wordt. Dat zijn niet de jongeren, we 

hebben het niet over veiligelanders. Het gaat hier vooral om mensen uit Irak, Iran, 

Eritrea en Yemen. Dat is de gemêleerde groep. Over het algemeen zijn er meer 

mannen, maar het gaat uiteindelijk om een gemêleerde groep, ook met gezinnen. De 

balans wordt gezocht. Er wordt gewerkt naar een percentage van 20% alleenstaande 

man, dat zorgt voor balans en cohesie. Het is nog niet bekend hoeveel kinderen er 

komen.  

 

We hebben hierover ook scherpe afspraken met de veiligheidsregio. Als de 

veiligheidsregio niet akkoord is met de samenstelling van de groep, omdat deze niet 

gemêleerd genoeg is, dan roept de veiligheidsregio een halt toe.‘ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aanvulling 24 januari 2024 

Naar aanleiding van vragen over het percentage alleenstaande mannen is de 

bandopname van 3 januari terug geluisterd. Daar is het volgende gezegd: 

 

Burgemeester Bakermans: ‘Wij krijgen de bewoners aangeboden door het COA. 

De veiligheidsregio screent wat er aangeboden wordt. Dat zijn niet de jongeren, we 

hebben het niet over veiligelanders. Het gaat hier vooral om mensen uit Irak, Iran, 

Eritrea en Yemen. Dat zijn de oorlogsgebieden. Dan zijn de mensen die bij ons 

aankloppen voor onderdak. Dat is de gemêleerde groep, dat zal in leeftijd zijn ook 

met gezinnen. Over het algemeen zijn het meer mannen, dan vrouwen. Ik ga er 

vanuit dat het aandeel alleenstaande mannen wel iets groter is, maar dat het wel 

gaat om een gemêleerd gezelschap.’ 

 

Gert-Jan de Hoon:  ‘Ik wil jullie graag een voorbeeld geven uit Made. Daar kwamen 

een aantal gezinnen met meer mannen. Daar heeft de burgemeester gezegd: “Dit 

hebben wij niet afgesproken, dit willen we anders zien. ” Daar wordt dan naar 

geluisterd. Die balans wordt echt gezocht. Dan gaan we naar een percentage van 

20% wat alleenstaande man is, of iets minder. Dan heb je een balans.’ 

 

 



• Wat zijn veiligelanders?  
Burgemeester Bakermans ‘Dat zijn mensen die uitgeprocedeerd zijn uit landen waar 

ze eigenlijk gewoon thuis kunnen zitten. Dat zijn mensen waar we, als je in de media 

kijkt, veel probleem mee hebben. Die hebben ook niets te verliezen.’  

 

• Waarom weet de gemeente nog niet wie er precies komen?  
Gert Jan de Hoon: ‘Op dit moment is de situatie zo dat de dag voor de komst pas 

bekend is wie precies naar welke opvang worden gebracht. Daarom is bij ons nog 

niet bekend wie er precies komen.’ 
 

• Krijgen wij een lijst te zien met de verhoudingen van leeftijd en afkomst van de 

asielzoekers? 
Burgemeester Bakermans: ‘Nee, dat gaan wij niet doen. Dit is de 

verantwoordelijkheid tussen het COA, veiligheidsregio en de gemeente.’ 
 

• Veel asielzoekers zullen andere normen en waarden hebben. Hoe gaan we daar mee 

om?  
Gert Jan de Hoon: ‘Je ontmoet elkaar altijd in het midden. We gaan hierover met de 

mensen echt in gesprek. Daarom is contact met inwoners van Dongen belangrijk.’  
 

• Wisselt de samenstelling of blijven de mensen die komen op dezelfde plek?  
Gert Jan de Hoon: ‘Dit blijft afhankelijk van waar de mensen in hun procedures zitten. 

Wel blijft de capaciteit van 150 gelijk.’  

 

Opvanglocatie 

 

• Is er een avondklok voor de asielzoekers? 

Gert Jan de Hoon: ‘Er is geen avondklok op de noodopvang. Wel zijn er 

huisregels. In deze huisregels staat dat iedereen tussen 22.00uur en 8.00 uur 

binnen moet zijn. Dit wordt ook geregistreerd.’  

 

• Wat voor hekwerk komt er om de noodopgang? 
Burgemeester Bakermans: ‘Dit is nog niet bekend. We vinden het belangrijk om 

daarin mee te nemen wat inwoners en ondernemers daar fijn in zouden vinden. 

We nemen de suggesties van deze mee en gaan kijken hoe we daar precies 

invulling aan kunnen geven.’ 
 

• Waarom komt de noodopvang niet op het Rimi-terrein? 

Burgemeester Bakermans: ‘Dat terrein is niet beschikbaar.’ 

  

• Wat gebeurt er na de periode 6 maanden? Waar gaan de asielzoekers dan heen? 
Burgemeester Bakermans: ‘Na zes maanden wordt de noodopvang afgebroken. 

De bewoners worden dan overgebracht naar een andere opvangplek.  
 

• Is 6 maanden de harde afspraak? 
Burgemeester Bakermans: ‘Ja, de opvanglocatie is voor maximaal 6 maanden. 

Daarna worden de tenten weer opgeruimd. Dit duurt ongeveer twee weken.’  
 



• Wat is er menswaardig aan een opvang van maar 6 maanden? 
Burgemeester Bakermans: ‘Ik denk dat we in Nederland toe moeten naar een 

situatie waarin er voldoende AZC’s zijn. Om mensen op te vangen in een betere 

omgeving. In de manier waarop de noodopvang op dit moment moeten 

organiseren zie ik weinig ruimte om hierover in gesprek te gaan. Ik denk dat we 

hoe we het nu doen voor 150 mensen een goede ruimte bieden voor zes 

maanden.’  
  

• Waar helpt het Rode Kruis bewoners mee? Hoe zit het met de dagbesteding? 
Gert Jan de Hoon: ‘We bieden de asielzoekers invulling van hun week. Structuur 

aanbieden is heel belangrijk voor de gezinnen, maar ook voor de opvang. Denk 

aan school voor kinderen en taalcafés en taalles voor volwassenen. Daar zijn 

vrijwilligers hard bij nodig. Zij kunnen activiteiten doen met de asielzoekers zoals 

knutselen met de kinderen of wandelen door Dongen met de volwassenen.  

Je zult zien dat mensen in eerste instantie echt op locatie blijven. Om structuur te 

vinden en elkaar en de locatie te leren kennen. Maar de bewoners zijn vrij om het 

terrein af te gaan om bijvoorbeeld te gaan sporten.’  
 

• Wie houdt de noodopvang schoon?  

Gert Jan de Hoon: ‘Wij zorgen dat het schoon blijft, we hebben daar een bedrijf 

voor die de publieke ruimte schoonhouden.’ 

 

• Moeten asielzoekers zelf boodschappen doen van hun weekbudget? 

Burgemeester Bakermans: ‘Nee, eten wordt voor hen verzorgd. Voor ontbijt, lunch 

en avondeten is catering.’ 

 

• Gaan de kinderen van de noodopvang hier naar school en hoe worden ze daar 

opgevangen?  

Gert Jan de Hoon: ‘Dat is nog niet bekend.’  

 

• Hoe wordt een school, de docenten en leerlingen voorbereid op de komst van 

eventuele nieuwe leerlingen?  
Gert Jan de Hoon: ‘Het Rode Kruis staat altijd in contact met deze scholen. 

Daarbij wordt nauw samengewerkt met de gemeente. Er is altijd oog voor de 

leerlingen die al op de school zitten en de eventuele nieuwe leerlingen vanuit de 

noodopvang.’  

 

• Hoe verhoudt de opvang van statushouders zich tegenover de opvang 

asielzoekers? 

Burgemeester Bakermans: ‘Op het moment dat een vluchteling de statushouder 

is geworden, mag deze persoon in Nederland blijven. Deze persoon wordt dan 

aan een gemeente toegewezen. Wij moeten als gemeente Dongen nog een 

aantal statushouders een woning bieden. Dit staat los van de noodopvang.’  

 

Financiën  

 

• De waarde van mijn huis gaat naar beneden door de komst van de noodopvang. Wie 

gaat deze waardevermindering betalen? 
Burgemeester Bakermans: ‘We gaan uitzoeken of hier een schadevergoeding 



tegenover zou kunnen staan.’ 
 

• Ik las dat als een gemeente snel een noodopvang kan realiseren, deze gemeente 

dan 5000 euro per plek ontvangt. Wat gebeurt er met dit geld?  

Burgemeester Bakermans: ‘We gaan uitzoeken of dit ook echt zo is. Als dit zo is gaan 

we dit terug investeren in Dongen.’  

 

• Heeft de gemeente kosten aan deze noodopvang?  

Burgemeester Bakermans: ‘Nee, de noodopvang wordt volledig betaald door het 

Rijk.’ 

 

• Worden de boodschappen bij Dongense ondernemers gedaan? 

Gert Jan de Hoon: ‘Bij het Rode Kruis willen we alles wat we lokaal kunnen doen, ook 

echt lokaal doen. Dit kan niet altijd, maar het is wel ons streven.’ 

Burgemeester Bakermans: ‘We proberen zo veel mogelijk samen te werken met 

lokale ondernemers, dit is alleen door de snelheid niet altijd mogelijk.’ 

 

• Hebben de asielzoekers ook een wettelijke aansprakelijkheidsverzekering?   

Gert Jan de Hoon: Als er schade is door toedoen van asielzoekers, dan wordt dit 

vergoed door het COA.  

 

Communicatie 

• Waarom niet van tevoren ingelicht?  
Burgemeester Bakermans: ‘De noodopvang moeten we op een manier organiseren 

die niet past bij onze gemeente. We willen juist graag in gesprek gaan met 

ondernemers en inwoners. Ik begrijp en voel de emoties De besluiten zijn allemaal 

erg snel genomen. Daarna hebben we zo snel mogelijk iedereen geïnformeerd. 

Ondernemers rondom De Nestel en omwonenden met een brief en verdere 

communicatie via de website en de gemeentelijke informatiekrant.’ 
 

• Hoe worden problemen teruggekoppeld wat daarmee gebeurt? Hoe gaat de 

informatieverstrekking verbeterd worden? 
Burgemeester Bakermans: ‘In de informatiekrant wordt de algemene informatie 

gecommuniceerd. Ook kunt u zich aanmelden voor de nieuwsbrief 'Noodopvang 

asielzoekers'. In de klankbordgroep bespreken we eventuele problemen. Verslagen 

van deze bijeenkomsten kunnen openbaar worden gemaakt.  
De website www.dongen.nl/opvang is altijd actueel. Voor het ontvangen van 

asielzoekers willen we de locatie voor u openen, zodat u kunt zien hoe de locatie 

eruit ziet.’  

 

• In hoeverre worden de andere kernen van de gemeente betrokken bij dit proces? 
Burgmeester Bakermans: ‘De communicatie is gericht aan de hele gemeente, dus 

aan alle kernen. Voor de communicatie wordt gebruik gemaakt van de officiële 

kanalen van de gemeente.’  

 

Helpen 

 

http://www.dongen.nl/opvang


• Hoe kan ik me aanmelden als vrijwilliger? 

Tom Vaessen: ‘’Je kunt je aanmelden via opvang@dongen.nl  

 

• Hoe wordt de moslimgemeenschap bij de noodopvang betrokken? 

Burgemeester Bakermans: ‘We hebben op dit moment hierover nog geen contact 

met de moslimgemeenschap. Dit willen we wel graag gaan doen.’  
 

Vanuit de zaal wordt dit tip gegeven om hierover ook contact op te nemen met 

ContourdeTwern en Stichting Arm in Arm. Wellicht kunnen zij ook ondersteunen.  
 

In de zaal wordt het compliment gegeven voor de manier waarop het gesprek is gevoerd 

deze avond.  

 

 

Afronding 

 

Burgemeester Bakermans sluit de avond af en bedankt alle aanwezigen: 

‘Ik ben onder de indruk van de manier waarop wij deze avond bij elkaar hebben gezeten. Ik 

vond het een spannende avond. Het is een ingewikkeld proces, een proces waarin we niet 

alles goed kunnen doen. Ik ben dan ook erg blij met de openheid en de vragen die u heeft 

gesteld. Dit zijn punten die wij mee kunnen nemen. Ik hoop dat we de komende maanden 

een goed gevolg kunnen komen en kunnen komen tot een succesvolle noodopvang. Ik wil u 

allen bedanken voor de wijze waarop wij vanavond het gesprek hebben gevoerd.’ 

Vervolgstappen 

 

Het college zal een gedoogbesluit nemen over de bouw van de noodopvang. De bouw start 

op 8 januari. Zodra de omgevingsvergunning wordt afgegeven staat deze open voor 

bezwaar.  

• Op woensdagavond 10 januari organiseert de gemeente Dongen een tweede 

bijeenkomst. Hierin worden openstaande vragen beantwoord.  

• Donderdag 11 januari volgt er een nieuwe bijeenkomst met ondernemers. 

 

Nieuwsbrief tijdelijke noodopvang in Dongen   

De gemeente start met een nieuwsbrief Tijdelijke Noodopvang asielzoekers Dongen.  Stuur 

uw naam en e-mailadres naar opvang@dongen.nl. Door uw aanmelding gaat u akkoord met 

het ontvangen van de nieuwsbrief tijdelijke noodopvang in Dongen op het opgegeven e-

mailadres.    

 

 

mailto:opvang@dongen.nl

